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Vedlegg 
Forvaltningsrevisjon av vannforsyning og avløp - ny tilbakemelding til kontrollutvalget 
Tilbakemelding 31.03.2023 - forvaltningsrevisjon vann og avløp 
Kommunedirektørens presentasjon i sak 16-23 - oppfølging av kommunestyrets vedtak 
 
Saksopplysninger 
På kontrollutvalgets møte 20. september 2022 (sak 23/22) ble rapport fra forvaltningsrevisjon 
av vann og avløp behandlet. 
Nedenfor kommer et kort utdrag fra forvaltningsrevisjonsrapporten: 
Revisjon Midt-Norge SA formulerte følgende problemstillinger for prosjektet: 
Er kommunens vannforsyning av tilstrekkelig kvalitet? 
• Drikkevannskvalitet og informasjon om dette til innbyggerne 
• Distribusjonssystem 
• Internkontrollsystem 
• Tilstrekkelig drikkevann 
• Sikkerhet rundt drikkevannskilder 
  
Er kommunens avløpssystem av tilstrekkelig kvalitet? 
• Oversikt over avløpsanlegg, samt behov for vedlikehold og oppgradering 
• Rensekrav 
• Distribusjonssystem iht. behov 
• Sikres det at private avløpsanlegg er i samsvar med krav i spredt bebygd strøk langs 

vann og elver? 
  
Revisjonens konklusjon 
Er kommunens vannforsyning av tilstrekkelig kvalitet? 
Revisor konkluderer med at kommunens drikkeforsyning i hovedsak er av tilstrekkelig 
kvalitet. Det er imidlertid behov for tilstrekkelig med drikkevann for å sikre framtidens behov. 
Det er også behov for å gjøre tiltak for å redusere lekkasjer på ledningsnettet. Reduksjon av 
lekkasjer vil kunne avdempe behovet for å øke kapasiteten på drikkevann noe. Det er gode 
muligheter for innbyggerne til å skaffe seg informasjon om drikkevannet på kommunens 
hjemmeside. Dersom det er behov for å gi innbyggeren mer akutt informasjon, eksempelvis 
kokevarsel, er det etablert systemer for å gi ut slik informasjon på SMS. Det er noe 
forbedringspotensial i internkontrollen, ved å etablere eksempelvis rutiner og planer for 
gjennomføring av drift og vedlikehold.  
  
Er kommunens avløpssystem av tilstrekkelig kvalitet? 
Kommunens avløpssystem er i hovedsak av tilstrekkelig kvalitet, men det er 
underdimensjonert. Det er forbedringspotensial i å sikre at avløpsanleggene driftes innenfor 
tillatelsen som er gitt.   
Orkland kommune sikrer ikke i tilstrekkelig grad at private avløpsanlegg er i samsvar med 
krav i spredt bebygd strøk langs vann og elver.   



  
Revisors anbefaling 
Kommunen bør: 
• Få på plass rutiner og planer på de områdene hvor dette mangler, samt oppdatere de 

ved behov 
• Gjøre tiltak som reduserer lekkasjer på ledningsnettet 
• Beskrive drifts- og vedlikeholdsbehov for alle anlegg 
• Vurdere å utarbeide en overordnet plan for vedlikehold og fornying 
• Oppdatere beredskapsplan for vann 
• Vurdere om utskiftingstakten på ledningene er tilstrekkelig 
• Sikre at avløpsanleggene har tilstrekkelig kapasitet 
• Vurdere om rutiner for oppfølging av avløpsanlegg og etterlevelse av tillatelser innen 

avløp er tilstrekkelig  
• Sikre at de har tilstrekkelig oversikt over private avløpsanlegg i sine system 
• Gjennomføre tilsyn med private avløpsanlegg 
• Sikre at alle anlegg inspiseres jevnlig 
  
Politisk behandling 
Kommunestyret hadde forvaltningsrevisjonsrapporten opp til behandling i sitt møte 
26.10.2022 i sak 75/22 og gjorde følgende vedtak: 
1. Kommunestyret tar forvaltningsrevisjonsrapport om vann og avløp til orientering  
2. Kommunestyret ber kommunedirektøren om å:  

• Få på plass rutiner og planer på de områdene hvor dette mangler, samt oppdatere de 
ved behov  

• Gjøre tiltak som reduserer lekkasjer på ledningsnettet  
• Beskrive drifts- og vedlikeholdsbehov for alle anlegg 
• Utarbeide en overordnet plan for vedlikehold og fornying 
• Oppdatere beredskapsplan for vann • Sikre at utskiftingstakten på ledningene er 

tilstrekkelig  
• Sikre at avløpsanleggene har tilstrekkelig kapasitet  
• Sikre at rutiner for oppfølging av avløpsanlegg og etterlevelse av tillatelser innen 

avløp er tilstrekkelig  
• Sikre at kommunen har tilstrekkelig oversikt over private avløpsanlegg i sine system  
• Gjennomføre tilsyn med private avløpsanlegg  
• Sikre at alle anlegg inspiseres jevnlig  

3. Kommunestyret ber kommunedirektøren gi kontrollutvalget skriftlig tilbakemelding om 
hvordan kommunestyrets vedtak er fulgt opp innen 31.03.2023. 

  
Kommunedirektørens oppfølging 
Kommunedirektøren ga kontrollutvalget en  tilbakemelding om oppfølging av 
kommunestyrets vedtak punkt 2 i brev av 31.03.2023. I tillegg så orienterte enhetsleder 
teknisk og avdelingsleder vann og avløp på kontrollutvalgets møte  
16. mai 2023 (sak 16/23). 
  
Sekretariatets vurdering i sak 16/23: 
Kommunedirektøren er godt i gang med å følge opp kommunestyrets vedtak punkt 2. 
Programvaren Gemini Portal hvor rutiner og driftsinstrukser skal legges inn digitalt forventes 
levert før sommeren 2023. Arbeidet med å overføre IK-håndbok og HMS-rutiner for vann- og 
avløp til kommunens kvalitetssikringssystem Compilo er igangsatt.  
  
En oversikt over utarbeidelse og revidering av planer er lagt inn i tilbakemeldingen til 
kontrollutvalget, her fremkommer det planlagte frister for ferdigstillelse av rutinene. 
Beredskapsplan for vann er planlagt utarbeidet i løpet av 1. halvår 2024. Plan for utskifting 
av eldre ledningsnett er planlagt utarbeidet i løpet av 2023 og 2024. Plan for lekkasje, 
kontroll og fornying er planlagt utarbeidet innen sommeren 2024. Tiltaksprogram for 



opprydding av spredte avløp er vedtatt av Hovedutvalg forvaltning i sak 28/23 (møte 
19.04.2023). 
  
Sekretariatet er av den oppfatning at kommunedirektøren er godt i gang med å følge opp 
kommunestyrets vedtak punkt 2, men det er noen planer og oppgaver som skal gjøres i løpet 
av 2023 og 2024. 
  
Kontrollutvalgets vedtak i sak 16/23 
1. Kontrollutvalget tar kommunedirektørens tilbakemelding til orientering. 
2. Kontrollutvalget ber kommunedirektøren om en ny tilbakemelding om status på 

oppfølging av kommunestyrets vedtak punkt 2 på sitt siste møte før sommeren 2024. 
  
  
Kontrollutvalgets sekretariat har i brev av 12. april 2024 bedt kommunedirektøren om å gi 
kontrollutvalget en ny orientering på utvalgets siste møte før sommeren 2024. 
  
Konklusjon 
Med bakgrunn i informasjonen som vil bli gitt i møtet så må kontrollutvalget diskutere om de 
fortsatt ønsker å følge opp forvaltningsrevisjonen eller om de anser kommunestyrets vedtak 
som fulgt opp. 
Saken legges derfor frem uten forslag til vedtak.  
 
 


